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Zápis č. 5/2011 
ze společného jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže a Rady Plemenné 

knihy drůbeže, které se konalo dne 5. prosince 2011 v Praze. 

 
 

Přítomni: Václav Brdička, Miloslav Hertl, Pavel Hrubeš, Ing. Richard Konrád, Ivan Pavel, Ing. 

Zdena Soukupová, CSc., Ing. Eliška Stejskalová, Ing. František Šonka, Ladislav Štolba, Prof. Ing. 

Eva Tůmová, CSc., Josef Vilhelm 

Omluveni: Jiří Adrš, Jaroslav Bayer, Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc., Ing. Iveta Prombergerová, Ph.D. 

Hosté: Peter Žuffa  

 

PROGRAM:   

1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání  

2. Informace o Plemenné knize drůbeže 

3. Celostátní výstava drobného zvířectva 2011 

4. Různé, diskuse, plán práce na rok 2012, závěr 

 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

     Jednání zahájila Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc., předsedkyně Rady Plemenné knihy 

drůbeže. Všechny body usnesení byly splněny. Peter Žuffa informoval, že zvažované 

dvojjazyčné vydání standardů českých plemen drůbeže a jejich zařazení do evropského 

vzorníku je nerentabilní. Přes EE by bylo možné standardy distribuovat.  

USNESENÍ DR 11/5/1/1: Účastníci jednání berou na vědomí informaci Petera Žuffy o 

možné distribuci plánovaných dvojjazyčných standardů národních plemen drůbeže 

v zahraničí.    

 

Ad 2)  Informace o Plemenné knize drůbeže 

     Bylo hovořeno o genetických zdrojích drůbeže, šlechtitelských a plemenných chovech a 

běžných užitkových chovech evidovaných Plemennou knihou drůbeže. Byla podána 

informace o přidělených příspěvcích na jednotlivé chovy. Na příštím jednání bude řešeno 

uznávací řízení kontrolovaných chovů drůbeže (vzhledem k současné ekonomické situaci).  

USNESENÍ DR 11/5/2/1: Majitelům genetických zdrojů českých slepic bude z dotací MZe 

ČR vyplaceno celkem 54.000,- Kč – příspěvek na jedno zvíře je 300 Kč. Majitelům 

genetických zdrojů českých hus a českých hus chocholatých bude z dotací MZe ČR 

vyplaceno celkem 99.000,- Kč – příspěvek na jednou zvíře je 500 Kč. 

USNESENÍ DR 11/5/2/2: Šlechtitelským a plemenným chovům bude celkem vyplaceno 

64.100,-Kč. (Běžným užitkovým chovům evidovaným Plemennou knihou drůbeže nebude 

vyplacen žádný příspěvek.) Příspěvek bude rozdělen dle následujícího klíče: 
ŠCH - 900 Kč (odevzdány podklady do PKD, nebyl na CV nebo CVMD) 

ŠCH - 1600 Kč (odevzdány podklady do PKD, vystavena zvířata na CV nebo CVMD, neprodejná zv.) 

ŠCH - 1800 Kč (odevzdány podklady do PKD, vystavena zvířata na CV nebo CVMD, prodejná zv.) 

PCH - 400 Kč (odevzdána část podkladů do PKD, nebyl na CV nebo CVMD) 

PCH - 800 Kč (odevzdány podklady do PKD, nebyl na CV nebo CVMD) 



PCH - 1300 Kč (odevzdány podklady do PKD, vystavena zvířata na CV nebo CVMD, neprodejná zv.) 

PCH - 1500 Kč (odevzdány podklady od PKD, vystavena zvířata na CV nebo CVMD, prodejná zv.) 

Klubová pobočka PKD – 3.000,- Kč (Klub chovatelů araukan) 

USNESENÍ DR 11/5/2/3: Na příštím jednání bude řešeno uznávací řízení kontrolovaných 

chovů drůbeže (vzhledem k současné ekonomické situaci). 
 

Ad 3)  Celostátní výstava drobného zvířectva 2011 

     Ivan Pavel, předseda sboru posuzovatelů drůbeže, referoval o CV 2011. Na výstavě 

byla vstavena řada nekvalitních zvířat, ale také hodně superelitních. Před konáním CV 

nebyl ani jednou svolán výstavní výbor, bylo také řečeno, že vázne komunikace 

s Výstavištěm Lysá nad Labem. Ivan Pavel dále uvedl, že u malých plemen byla špatná 

podestýlka, hovořeno bylo i k titulům přidělovaným na CV. 

USNESENÍ DR 11/5/3/1: ÚOK CHD doporučuje, aby se před každou Celostátní výstavou 

drobného zvířectva konal výstavní výbor.  

USNESENÍ DR 11/5/3/2: S Výstavištěm Lysá nad Labem bude jednáno o tom, aby 

neudělovalo na drůbež titul Šampión ČR na plemena, kde je vystaveno minimálně dvacet 

zvířat. (Tituly často obdrží i průměrná zvířata.) Podle Vzorníku plemen drůbeže náleží titul 

„Šampión“ superelitním zvířatům, která obdrží nejméně 98 bodů. Před příští CV se bude 

projednávat i přidělení titulu „Mistr“. 

USNESENÍ DR 11/5/3/3: ÚOK CHD požaduje, aby na CV byla použita pod drůbež 

podestýlka, která odpovídá druhu (ne dlouhou slámu pod zdrobnělá a zakrslá plemena). 

 

Ad 4)  Různé, diskuse, plán práce na rok 2012, závěr 

     Ing. František Šonka a Miloslav Hertl informovali o listopadové Valné hromadě ČSCH 

a přijatých úsporných opatřeních. K jednání byl přizván Martin Kabát, DiS., generální 

sekretář ČSCH (GS). Nedotační nákladové položky rozpočtu ÚOK CHD na rok 2012 byly 

(na základně usnesení VH) kráceny po konzultaci s GS celkem o 10.200 Kč. Bylo 

konstatováno, že ÚOK CHD šetří již dávno: členové ÚOK CHD si již několik let 

nevyplácejí odměny, ÚOK CHD pracuje jako pětičlenná a posuzovatelé drůbeže si na 

školení hradí veškeré náklady. (Krácení rozpočtu bylo ještě dále upraveno po další 

telefonické konzultaci.)  

     Ing. František Šonka dále referoval o návštěvě SOŠ a SOU Horšovský Týn, kde 

proběhlo jednání ohledně testování drůbeže a umístění kontrolního hejna zdrobnělých 

českých slepic v původních podmínkách. Miloslav Hertl informoval o revizi hospodaření 

ÚOK CHD za rok 2010. Dále bylo jednáno o tom, že cestovné se bude při dalších 

jednáních posílat (z časových důvodů) funkcionářům na účet. Z rozpočtu ÚOK CHD 

budou ještě letos zakoupeny stolní kalendáře na rok 2012 – pro instituce, které spolupracují 

s ÚOK CHD a PKD. Ještě v roce 2011 bude zakoupena pro PKD nová tiskárna (současná 

má rozbité podavače a nelze tisknout rodokmeny). Budou osloveni další chovatelé českých 

slepic, kteří dosud nebyli majiteli genetických zdrojů. Peter Žuffa referoval o zvyšujících 

se poplatcích v EE (za odbornost) – cca 220 Euro. Dále byl připraven plán práce na rok 

2012. 

USNESENÍ DR 11/5/4/1: Účastníci jednání berou na vědomí informaci Ing. Františka 

Šonky a Miloslava Hertla o listopadové Valné hromadě ČSCH, informaci Ing. Františka 

Šonky o návštěvě SOŠ a SOU Horšovský Týn ohledně testování drůbeže a umístění 

kontrolního hejna zdrobnělých českých slepic v původních podmínkách, informaci 

Miloslava Hertla o revizi hospodaření ÚOK CHD za rok 2010,  informaci Petera Žuffy 

ohledně zvýšení poplatku za odbornost v EE. 

USNESENÍ DR 11/5/4/2: Po konzultaci s Martinem Kabátem, DiS., generálním 

sekretářem ČSCH, bylo projednáno krácení nedotačních výdajových položek rozpočtu 

ÚOK CHD na rok 2012 o 10.200,-Kč, a to na tyto hodnoty: spotřeba materiálu – 4.300,-

Kč, cestovné zaměstnance: 2.000,- Kč, cestovné funkcionářů: 23.000,- Kč, 

reprezentace/dary: 1.000,- Kč, ceny/dary/výstavy: 1.000,- Kč, dohody: 2.000,- Kč. 

USNESENÍ DR 11/5/4/3: Náklady na cestovné se budou při jednáních ÚOK CHD a také 

jednáních Rady PKD zasílat funkcionářům (z časových důvodů) na účet.  

USNESENÍ DR 11/5/4/4: Do příštího jednání ÚOK CHD budou osloveni další chovatelé 

českých slepic, kteří dosud nebyli majiteli genetických zdrojů. 



USNESENÍ DR 11/5/4/5: Z rozpočtu ÚOK CHD budou ještě letos zakoupeny stolní 

kalendáře na rok 2012 – pro instituce, které spolupracují s ÚOK CHD a PKD. 

USNESENÍ DR 11/5/4/5: Ještě v roce 2011 bude zakoupena pro PKD nová tiskárna, 

(současná má rozbité podavače a nelze tisknout rodokmeny). 

USNESENÍ DR 11/5/4/6: Byl  schválen plán práce na  rok 2012.   Jednání ÚOK CHD: 

24. února 2012 Čáslav, červen 2012 Praha, říjen 2012 Praha. Školení posuzovatelů 

drůbeže: 25. a 26. února 2012 Čáslav. Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů 

drůbeže: 17. března 2012 Praha. 

 

 

                        Jednání zakončil v 18.00 hodin předseda ÚOK CHD. 

 

 

                                                                        Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc., 

                                                                           předsedkyně Rady PKD 

 

                                                                             Ing. František Šonka, 

                                                                              předseda ÚOK CHD 

 

 

Zapsala: Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu: Josef Vilhelm, Peter Žuffa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 


